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Algemeen jaarverslag Vrienden van Sonsbeek 2022 
 
Op 13 december 2021 vond de ALV (2021) digitaal plaats wegens Corona.  
Op 20 september 2022 heeft er weer een gewone ALV plaatsgevonden.  
 
Missie en visie Vereniging Vrienden van Sonsbeek. 
Door het bestuur van de VvS werd een missie en visie-document opgesteld dat gebruikt kan 
worden als referentiekader voor het beleid van de VvS. Dit kader zal worden gebruikt voor 
het opstellen en toetsen van beleidszaken, vragen of discussies met andere partijen. In dit 
beleidsplan worden vier E’s beschreven:  Energie, Erfgoed, Ecologie en Economie. Deze vier 
factoren moeten in evenwicht zijn. Dit plan werd door Niels van der Graaff op het 
symposium (mei 2022) toegelicht en is op de website na te lezen.  
Op de ALV van 20 september  2022 hebben de leden hun goedkeuring hieraan gegeven.  
 
Het bestuur van de VvS wil een respectvolle dialoog aangaan met andere partijen / 
betrokkenen en wil een volwaardige partner zijn bij het ontwikkelen van het beleid 
betreffende de parken.   
De beheerder van de parken, de gemeente Arnhem, heeft het bestuur van de VvS betrokken 
bij het opstellen van het beleids- en ontwikkelingsplan van de parken Sonsbeek, Zijpendaal 
en Gulden Bodem.   
 
Strategie  
Als in de parken de balans tussen mens, cultuur en natuur in het geding komt, komen wij, 
vrienden van Sonsbeek, in actie. 
Daarnaast spannen wij ons in, om ervoor te zorgen dat generaties na ons ook kunnen blijven 
genieten van de unieke parken. 
 
Grote Schijn 2021.  
Grote Schijn was een lichtshow georganiseerd door MOJO en gehouden in Park Zijpendaal. 
(najaar 2021). Er is een uitvoerige evaluatie geweest van de “Grote Schijn” door de 
gemeente met de Schouwgroep, Vrienden van Sonsbeek, Groenforum, Partij voor de Dieren 
en Citymarketing Arnhem. Er was een discussieleider en een externe partij: Mark Schoots 
/Bureau Buitenevenementen, die het eindrapport heeft samengesteld (30-03-2022). 
 
Conclusies en adviezen van deze evaluatie (samenvatting)  
= Het college van B&W neemt het advies over om de Grote Schijn niet meer in Park 
Zijpendaal te organiseren op basis van de uitgevoerde evaluatie en te geringe lengte van 
verharde en half verharde paden in dit park. De komende periode wordt onderzocht welke 
locaties geschikt zijn voor het evenement en onder welke voorwaarden. 
= Voer een actieve dialoog met de buurtbewoners, vrijwilligers en belangenorganisaties. 
Informeer ze over de te voeren procedures en neem hun overwegingen mee in verdere 
beslissingen. 
= Draag zorg voor een zorgvuldig vergunningsproces met inachtneming van de wettelijke 
termijnen. 
= Voer een stevige regie op de interne samenwerking en rolverdeling van de betrokken 
afdelingen van de gemeente en de omgevingsdienst. Geef prioriteit aan 
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omgevingsmanagement en ecologische monitoring. Stel hiervoor een 
evenementencoördinator aan die ook als aanspreekpunt kan functioneren.  
= Kom met de organisator tot een route voor de Grote Schijn, waarbij onverharde wegen 
worden vermeden. (Niet actueel voor park Zijpendaal gezien eerste conclusie). 
 
Symposium 12 mei 2022  
Succesvol en bezocht door 85 deelnemers. 4 boeiende lezingen en levendige discussies. Er 
werd gesproken over de historie van de parken en het verbeteren van de betrokkenheid van 
jongeren bij de parken. De toekomstvisie van de gemeente Arnhem en Bureau Strootman 
werd toegelicht en tot slot het visie en beleidsplan van de Vrienden van Sonsbeek. Dankzij 
meerdere sponsoren kon het symposium met een positief saldo worden afgesloten.  
 
Project Candea College 
Er werd door de VvS een project begeleid door scholieren van het Candea College (Duiven) 
met als onderwerp: “hoe kun je jongeren meer en beter betrekken bij de parken”. Dit heeft 
geresulteerd in een eindverslag en presentatie. De adviezen zullen door onze projectgroep 
jongeren van de VvS worden uitgewerkt. 
 
Wethouder  
Op 14 september 22 heeft een vertegenwoordiging van de VvS een kennismakingsgesprek 
gehouden met Wethouder Remco van der Wel, (Portefeuille Natuur, Milieu en Gezondheid), 
Robin Driessen (bestuursadviseur gemeente Arnhem) en Rob Borst (beheerder Bos en Park 
van de gemeente Arnhem).  Er is met name gesproken over natuurvolgend beheer, een 
eenduidig evenementenbeleid en het fietsverbod met betere bebording en handhaving.  
 
Natuurvolgend beheer.  
Het nieuwe beleid van de gemeente is natuurvolgend beheer. Dit betekent dat de natuur 
leidend is. Jos Haverkamp (gemeente Arnhem) licht toe. Bij planten van bomen wordt 
gestreefd naar biodiversiteit, meer bodemrijkdom en minder CO2 uitstoot. Er zijn nu 
gedeeltes met grotendeels beukenbomen waarvan sommige zo oud zijn dat deze omvallen 
en vervangen moeten worden liefst door verschillende soorten bomen. Onder 
beukenbomen is de bodemkwaliteit ook minder goed.  
Een ander voorbeeld van natuurvolgend beleid is: er kunnen geen festivals meer gehouden 
worden in het broedseizoen van de vogels.  
 
Educatieve wandelingen  
Samen met Jan Floor en Rob Borst zal worden gestart met educatieve wandelingen, exclusief 
voor de leden van de VvS. Bij deze wandelingen wordt er uitleg gegeven over natuurvolgend 
beheer ter plekke in onze parken.  
 
Visie en beleidsplan parken Sonsbeek, Zijpendaal en Gulden Bodem. 
Opdrachtgever is de gemeente Arnhem, de uitvoerder Bureau Strootman. De ontwikkeling 
van deze plannen wordt uitdrukkelijk los gezien van het opstellen van een 
evenementenbeleid.  
 
De beheerder van de parken, de gemeente Arnhem, heeft het bestuur van de VvS betrokken 
bij het opstellen van het beleids- en ontwikkelingsplan van de parken Sonsbeek, Zijpendaal 
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en Gulden Bodem.  Er zijn twee inspraakavonden geweest waarbij een vertegenwoordiging 
van de VvS aanwezig is geweest.  Het definitieve plan wordt aangeboden aan B&W van de 
gemeente Arnhem. B&W nemen de beslissing of het plan wordt aangenomen of niet, nadat 
zij de gemeenteraad hebben geïnformeerd.  Het wordt in principe niet in de gemeenteraad 
in stemming gebracht.   
Het eindplan is in te zien op de website van de gemeente Arnhem. 
 
Het bestuur pleit voor een éénduidig beleid ten aanzien van visie en ontwikkeling enerzijds 
en evenementenbeleid anderzijds. De VvS pleit voor een evenementencoördinator die als 
aanspreekpunt fungeert. Er moet een duidelijk plan komen waarin aangegeven wordt op 
welke plaatsen welke evenementen plaats vinden en wanneer. Overlast in alle opzichten 
moet voorkomen worden. Op dit moment zijn de Ronde Weide en het terras rond de Witte 
Vila de evenementen locaties. Dat is genoeg en moet zo blijven volgens de VvS.  
 
In de plannen van Strootman staat het opheffen van het Hertenkamp en dit gebied inrichten 
als natuur/ligweide. Dit is voor de leden van de VvS onaanvaardbaar. De leden willen het 
hertenkamp behouden. Daarnaast bestaat het risico dat deze lig/natuurweide later wordt 
ingericht als evenementen locatie, wat voor de leden van de VvS ook onaanvaardbaar is.  
 
P.S. Inmiddels is er een overheidsbeleid dat hertenkampen in heel Nederland wil laten 
uitsterven. 
 
In het park is fietsen niet toegestaan. De bebording moet daarin heel duidelijk zijn. 
Handhaving van dit beleid is noodzakelijk. Gedogen is geen optie. Er moet aangedrongen 
worden op meer Boa’s die in het park zichtbaar aanwezig zijn om te handhaven.  
In het park moeten honden aangelijnd zijn behalve in de hondenlosloop gebieden. Ook hier 
is duidelijke bebording noodzakelijk evenals handhaving van dit beleid.  
 
De Parkweg mag een fietsstraat worden: een straat voor fietsers waarop de auto’s gedoogd 
worden. Op deze manier is het ziekenhuis goed bereikbaar, ook voor hulpdiensten.  
 
Het vlot in de vijver vóór de Boerderij waarop concerten worden gehouden moet volgens 
het plan verdwijnen dan wel vervangen worden. De leden van de VvS zijn het daar niet mee 
eens. Het vlot moet blijven van de leden.  
 
De Gulden Bodem. Bureau Strootman zoekt naar een iconische invulling in het park Gulden 
Bodem. De leden van de VvS zien deze invulling als een goede kans om hiervan een 
burgerparticipatieproject te maken met een blanco start.  
 
Feestaardvarken 
In het najaar van 2022 bereiken de VvS de eerste signalen dat de gemeente overweegt om 
het Feestaardvarken in het Sonsbeekpark te plaatsen tussen de Molenplaats en het 
Watermuseum. Dit zal in 2023 een uitgebreid vervolg krijgen.  
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